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269. schůze Akademického senátu Masarykovy univerzity 

Zápis z řádného zasedání ze dne 4. 3. 2023 
 

Program zasedání 

1. Zahájení ........................................................................................................................ 2 

2. Informace o změnách členství v AS MU ........................................................................ 2 

3. Volba kandidáta na funkci rektora MU  

  pro funkční období od 1. 9. 2023 do 31. 8. 2027 ........................................................... 3 

 

Přílohy zápisu  
1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Překlad usnesení do anglického jazyka 

  

Přítomni   

 

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS bylo přítomno 55 členů AS; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 55 členů AS 

 

Kandidát na rektora  prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.  

 

Rektor   prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D. 

 

Další členové vedení MU, akademické obce MU a veřejnost 

 

Definice používaných zkratek  
 
AS  Akademický senát Masarykovy univerzity,  

v kombinaci se zkratkou fakulty akademický senát dané fakulty 
CEITEC  Středoevropský technologický institut Masarykovy univerzity 
ČKR Česká konference rektorů  
ČVUT České vysoké učení technické v Praze 
EK Ekonomická komise Akademického senátu MU   
EKV Etická komise pro výzkum Masarykovy univerzity 
ESF Ekonomicko-správní fakulta Masarykovy univerzity  
ESN Erasmus Student Network MUNI Brno  
FaF Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity 
FF Filozofická fakulta Masarykovy univerzity  
FI Fakulta informatiky Masarykovy univerzity   
FSS Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity  
FSpS Fakulta sportovních studií Masarykovy univerzit y 
GEP  Gender Equality Plan 
HS Hospodářské středisko 
INET Ekonomicko-správní informační systém MU  
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IS Informační systém Masarykovy univerzity   
JŘ Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity  
KAP Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU  
KVK  Komise pro volbu kandidáta na funkci rektora 
LF Lékařská fakulta Masarykovy univerzity 
LK Legislativní komise Akademického senátu MU 
MU Masarykova univerzita  
MŠMT Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy  
MZ Ministerstvo zdravotnictví  
NAÚ Národní akreditační úřad pro vysoké školství  
PdF Pedagogická fakulta Masarykovy univerzity  
PrF Právnická fakulta Masarykovy univerzity  
PřF Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity  
RMU Rektorát Masarykovy univerzity  
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity 
RVŠ  Rada vysokých škol  
SK  Studentská komora Akademického senátu MU  
SR Správní rada Masarykovy univerzity  
SYRI Národní institut pro výzkum socioekonomických dopadů nemocí a systémových 
 rizik 
TSP  Test studijních předpokladů 
UK  Univerzita Karlova 
UKB Univerzitní kampus v Bohunicích 
UKS  Univerzitní kino Scala  
UPOL Univerzita Palackého v Olomouci 
VMK Volební a mandátová komise Akademického senátu MU  
VR Vědecká rada Masarykovy univerzity  
VŠ Vysoká škola 
ZVŠ  Zákon o vysokých školách  

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Josef Menšík. Uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS. 

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Mgr. Jana Kabáta, právníka RMU. 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 

o doslovný přepis)  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil 

2. Informace o změnách členství v AS MU 

Předseda VMK konstatoval, že ke změnám v členství od minulého zasedání AS nedošlo. 

Dále konstatoval, že jsou na dnešním zasedání AS přítomni všichni členové a členky AS. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 
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3. Volba kandidáta na funkci rektora MU pro funkční období od 1. 9. 2023 do 31. 8. 

2027 

Předseda AS bod uvedl:  

• navržený kandidát na rektora: prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., současný rektor MU; 

• AS se o návrhu na jmenování rektora usnáší v souladu s § 9 odst. 1 písm. h) ZVŠ, a 

to v tajné volbě v souladu s odst. 1 Přílohy č. 1 ke Statutu MU o způsobu projednávání 

a přijetí návrhu na jmenování rektora; 

• k přijetí usnesení je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

A. Zpráva komise pro volbu kandidáta na funkci rektora o dosavadním průběhu 

voleb  

Předseda AS pověřil předsedu KVK, senátora I. Foletti, aby představil zprávu KVK o 

dosavadním průběhu voleb. Předseda KVK zopakoval průběh voleb od jejího vyhlá-

šení AS. Uvedl, že kandidátky a kandidáti tentokrát neměli povinnost dokládat žádné 

doporučení. Konstatoval, že jediným kandidátem na funkci rektora MU je současný 

rektor Martin Bareš. V další fázi byl kandidát podroben předvolební diskusi, která pro-

běhla ve třech formách, a to s oběma komorami AS, s veřejností v UKS, a nakonec v 

IS. Konstatoval, že se diskuse nesly v přátelském duchu a kriticky v tom pravém slova 

smyslu.  

 

B. Představení kandidáta na funkci rektora 

Předseda AS vyzval kandidáta na funkci rektora, Martina Bareše k představení jeho 

vize ve vztahu k MU pro následující čtyři roky. Rektor uvedl, že rektorské volby vnímá 

jako slavnostní den univerzitní samosprávy, univerzitní autonomie a oslavu univerzitní 

demokracie. Poděkoval za to, že si v předvolebním čase mohl vyslechnout nejrůznější 

názory na různá témata, ale zejména o směřování MU, a to ať už při diskusi s komo-

rami AS, v UKS či v rámci online diskuse v IS. Zdůraznil, že se jednalo o korektní vý-

měnu názorů, za kterou děkuje a vnímá ji jako výraz zájmu o univerzitu. Jde-li o jeho 

vizi pro MU, nechce opakovat, co předložil ve svém programovém prohlášení, proto na 

něj přímo odkázal. Rád by se však dotkl toho, co považuje za největší úspěchy MU 

v rámci svého dosavadního funkčního období. Připomněl, jak spolu se svým týmem 

úspěšně prošel bezprecedentní koronavirovou krizi, v rámci které jsme se často pohy-

bovali na hraně možností. MU dále dostála svého jména při ukrajinské krizi, kdy se 

univerzita zachovala odpovědně a solidárně, jak se sluší na akademické společenství. 

Dobrovolnické centrum, jehož vznik inicioval, pomáhalo nejen během zmíněných krizí, 

ale i např. při ničivém tornádu na Hodonínsku a získalo pro MU mezinárodní pozornost. 

Na půdu MU se po šedesáti letech vrátila FaF, čímž byla narovnána historická křivda 

a byl položen základ dalšího rozvoje vzdělávacích a výzkumných kapacit dotčených 

farmaceutických oborů. Podařilo se finalizovat a zahájit provoz SIMU, které je v sou-

časnosti největším a nejmodernějším zařízením svého druhu v Evropě. MU dále do-

sáhla řady významných úspěchů v národních i mezinárodních grantových soutěžích 

vč. Národního plánu obnovy. Došlo k řadě pokroků v oblasti vzdělávání, péče o studu-

jící, zaměstnankyně a zaměstnance MU nebo v internacionalizaci. V časech krizí se 

podařilo udržet finanční stabilitu MU a dosahovat kontinuálně prorůstových rozpočtů. 

Dosáhli jsme vůbec nejlepšího umístění v jednom z nejprestižnějších žebříčků nejlep-

ších univerzit světa. Před čtyřmi lety slíbil, že MU povede důstojně, že pozvedne její 

úroveň a prestiž. Domnívá se, že nejen předložený výčet ukazuje, že tento slib splnil. 
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Co může slíbit dnes, kdy se znovu staví před akademickou obec? Slibuje, že svůj man-

dát bude i nadále vykonávat s plnou odpovědností vůči celé MU a s plným nasazením. 

Že i nadále bude k rektorskému úřadu přistupovat jako ke službě celé akademické 

obci, že bude pokračovat ve zvyšování kvality ve vzdělávání, vědě i výzkumu.  I nadále 

bude uvažovat a jednat strategicky s důrazem na prosperitu a bude přijímat opatření 

se zřetelem na dlouhodobý rozvoj a prosperitu MU. Nadále bude přistupovat ke správě 

MU tak, aby jednotlivé fakulty a součásti nestály proti sobě, ale aby byl úspěch HS 

společný jako MU. Dále slíbil, že tam, kde existují nedostatky či chyby, bude intenzivně 

pracovat na jejich řešení a nápravě. Dále poznamenal, že byla z dlouhodobého hle-

diska proměněna atmosféra a způsob komunikace mezi vedením MU a vedením jed-

notlivých fakult, ať už na úrovni kolegia rektora či jiných orgánů, kdy byla nastavena 

přátelská a kooperativní atmosféra. Poděkoval za podporu všech děkanů a děkanek 

všech fakult MU. Zároveň si velmi váží korektních vztahů s AS, vč. přímé a otevřené 

komunikace, kterou se od počátku podařilo nastavit. Na závěr svého vystoupení uvedl, 

v jakou univerzitu věří, tak jako tak učinil před čtyřmi lety. Věří v MU jako v instituci, 

která nabízí špičkové vzdělávání a uskutečňuje excelentní vědu a výzkum, v univerzitu 

jako společenství, kde každá část má důležitou roli a přispívá celku, v univerzitu jako 

společensky významnou instituci, která pomáhá hledat odpovědi na palčivé problémy, 

v univerzitu rozvíjející mezinárodní spolupráci v Evropě, mírové Evropě, protože geno-

cidní ruská válka je urážkou lidství a humanity. Věří v univerzitu jako velký výtvor ev-

ropské civilizace, který umožňuje hledat pravdu a odpovědi na důležité na otázky světa 

a upřímně věří v univerzitu jako nikdy nekončící společné dílo, v rámci kterého se ne-

jedná o nic většího než o její odpovědnou správu a rozvoj v rámci vzdělanosti dalších 

generací. To jsou ideje, kterým věří, a kterými je připraven se nechat i nadále vést. 

Slibuje, že pokud získá důvěru AS, bude v dalším rektorském období jednat a vystu-

povat tak, aby MU jako instituce dostála svému závazku jako klíčové vzdělávací insti-

tuce nejen v rámci ČR. Abychom společně i nadále bránili hodnoty jako jsou demokra-

cie, svoboda a humanita, na nichž byla naše univerzita před 104 lety založena. 

 

C. Diskuse s kandidátem na funkci rektora 

Předseda AS poděkoval rektorovi za představení vizí a zahájil diskusi na plénu AS. 

Senátor M. Vrubel požádal rektora o představení svých prorektorů a prorektorek. Rek-

tor prozatím uvedl, že ze současných prorektorů a prorektorek, bude součástí jeho 

týmu i nadále prorektorka Š. Pospíšilová a prorektoři B. Dančák, R. Polčák, M. Bulant 

a J. Hanuš. V současné době rektor jedná s dalšími dvěma kandidátkami, jejichž jména 

zatím nemůže uvést, neboť ještě probíhají jednání. Nicméně věří, že nejpozději do 

čtrnácti dní budou jména k dispozici. Shrnul, že tým prorektorek a prorektorů se bude 

skládat ze čtyř prorektorů a čtyř prorektorek, přičemž prorektorku pro záležitosti stu-

dentů a absolventů by rád uvedl do funkce už 1. května. Senátor I. Foletti se zajímá, 

zda výzkumné skupiny vnímá jako jádro univerzity a zda uvažuje o fixaci této instituce 

do univerzitní struktury nebo problematika dále zůstane v gesci fakult. Rektor uvedl, 

že pochází z lékařsko-přírodovědného prostředí, a i ze své zkušenosti z CEITEC, může 

konstatovat, že v těchto oborech je tento přístup přirozený, nicméně si netroufne radit 

kolegům z humanitně-sociálních vědních oborů, jak má vypadat jejich výzkumná práce 

a není si jistý, zda máme způsoby vědecké práce petrifikovat v celouniverzitních pra-

vidlech. Má za to, že se jedná o autonomní rozhodnutí jednotlivých fakult, nicméně 

bude chtít dále diskutovat a kultivovat toto prostředí k jejímu lepšímu směřování. Uvedl, 
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že, prorektorce Š. Pospíšilové se podařilo nastartovat mladé výzkumné skupiny či ná-

vratové granty.  Mimo to máme pozitivní příklady, jak již zmiňoval v úvodním proslovu, 

tj. jsme součástí Národní plánu obnovy, kde je celá řada projektů, včetně projektu 

SYRI, přičemž na FF figuruje celá řada výzkumných skupin. Senátor O. T. Florian se 

zajímá, co z toho, co se rektorovi podařilo, považuje za nejdůležitější a dále, kterou 

věc, které by chtěl jako rektor dosáhnout v budoucím funkčním období považuje za 

nejdůležitější. Rektor uvedl, že jako největší úspěch vnímá posun v diskusi napříč MU 

a v jednáních. Má za to, že se podařilo poněkud zmenšit nedůvěru, která je obecně ve 

společnosti hluboce zakořeněná. Domnívá se, že se to projevilo v celé řadě dalších fór 

v rámci MU, což pak vede ke konkrétním výsledkům a celé řadě dalších úspěchů. To 

nejdůležitější, čeho by chtěl dosáhnout, souvisí s krizemi, které se v současné době 

střetly a jejichž následky nás v budoucnu teprve postihnou. Rád by, aby MU z těchto 

následků vzešla jako úspěšný a posílený celek a nesklouzli jsme k odklonu od úspěchu 

univerzity jako celku. Senátor V. Kudrle se ptá v čem je vize rektora jiná na rozdíl od 

jeho vize před čtyřmi lety. Rektor nejprve uvedl, že osobně je méně entuziastický a 

možná více realistický, neboť si uvědomil, že funkce rektora vyžaduje daleko větší vý-

kon a pokrytí, než původně předpokládal. Na konci každého dílčího rozhodnutí totiž 

zůstanete sám, musíte rozhodnout, byť máte v ruce stanoviska svých úředníků. A 

často jsou to také rozhodnutí nepopulární. Uvedl, že se za uplynulé čtyři roky velmi 

poučil, přičemž lépe vnímá, v čem funkce rektora spočívá. Nejedná se pouze o rektor-

ský úřad, ale o to skutečně být rektorem a přijímat rozhodnutí. Senátor T. Brom se 

zeptal, jaký je ekonomický plán vedení MU do následujícího období ve vztahu k pod-

poře vědecké činnosti. Rektor uvedl, že by rád navázal na rozpočtová pravidla MU, 

která budou nadále posilovat složky excelence. Celonárodní diskuse o navyšování fi-

nancí ve vysokém školství upozorňuje na podfinancování. Prioritou je snažit se na ná-

rodní úrovni o navýšení financování vědy, výzkumu a vzdělávací činnost. Je rád, že se 

postupně odkláníme od kafemlejnku, byť zřejmě bude ještě nějakou dobu existovat. 

Dále je podstatná diskuse v rámci akademické obce MU, a to na úrovni kolegia rektora, 

EK a AS jako celku ohledně pravidel, zejm. co bude možné poskytnout více, např. 

prostřednictvím meziuniverzitní spolupráce nebo grantových nabídek, v jejichž získá-

vání je MU v Evropě nadprůměrná. Cesta je získávat další mezinárodní prostředky 

tam, kde to je možné.  

 

D. Vydání hlasovacích lístků volební komisí pro volbu kandidáta na funkci rektora  

Předseda AS uzavřel diskusi a pověřil předsedu KVK o shrnutí pokynů k dalšímu prů-

běhu volby rektora. Předseda KVK stručně představil pravidla a průběh samotné tajné 

volby rektora. 

 

E. Volba kandidáta na funkci rektora (výsledky po přestávce k sečtení hlasů předsta-

vil předseda KVK, I. Foletti) 

1. kolo volby rektora 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 55. 

Tajné volby se zúčastnilo celkem 55 senátorů. Bylo odevzdáno celkem 51 platných hlasů 

pro navrženého kandidáta prof. MUDr. Martina Bareše, Ph.D. a 4 neplatné hlasy.                           
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Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity zvolil prof. MUDr. Martina Bareše, Ph.D., 

kandidátem na funkci rektora Masarykovy univerzity pro funkční období od 1. září 

2023 do 31. srpna 2027. 

 

Rektor poděkoval všem za důvěru a za obrovský mandát, který je pro něj výzvou. 

Poděkoval za hlasy pro i proti. Poděkoval svému týmu a rodině a těší se na spolupráci 

v dalším volebním období.  

 
Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 15. května 2023.  
 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 16:30 hod. 

 

Zapsal: Mgr. Jan Kabát, právník RMU.  

 

Text schválil: Mgr. Josef Menšík, Ph.D., předseda AS, dne 8. 4. 2023. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 20. 4. 2023. 

 

 

…………………………………………. 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. 



 

 

Příloha č. 1 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3. 4. 2023 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

1 prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

2 doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X  

3 JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

Lékařská fakulta   

4 prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

5 Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. – předseda KAP X  

6 doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X  

Přírodovědecká fakulta   

7 RNDr. Milan Baláž, Ph.D. X  

8 prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc. X  

9 prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. X  

Filozofická fakulta   

10 doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. X  

11 doc. Mgr. Petr Novotný, Ph.D. X  

12 prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres X  

Pedagogická fakulta   

13 doc. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc. X  

14 Mgr. et Mgr. Markéta Košatková, Ph.D. X  

15 Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. X  

Ekonomicko-správní fakulta   

16 doc. Mgr. Maria Králová, Ph.D.  X  



 

 

17 Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda AS  X  

18 doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky   

19 prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

20 prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  21 doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií   

22 PhDr. Markéta Horáková, Ph.D. X  

23 Mgr. Josef Kraus, Ph.D. X  

24 doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií   

25 Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D. X  

26 doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. X  

  27 Mgr. Tereza Králová X  

Farmaceutická fakulta    

28 doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D. X  

29 PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. X  

  30 Mgr. Adéla Lamaczová X  

Vysokoškolské ústavy   

31 doc. Mgr. Karel Kubíček, PhD. X  

32 Mgr. Gabriel Demo, Ph.D. X  

33 PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

   



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3. 4. 2023 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

34 Mgr. Damir Solak X  

35 Mgr. Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta   

36 Mgr. Natália Antalová X  

37 Adam Wechsler X  

Přírodovědecká fakulta   

38 Mgr. David Novák X  

  39 Mgr. Štěpán Čada X  

  40 Mgr. Tomáš Brom X  

Filozofická fakulta   

  41 Mgr. Kateřina Holíková X  

42 Tomáš Lintner, MA X  

Pedagogická fakulta   

43 Karel Frnka X  

44 Mgr. David Košatka  X  

Ekonomicko-správní fakulta   

45 Ing. Mgr. Martin Stachoň X  

46 Bc. Jiří Procházka X  

47 Jakub Capák X  

Fakulta informatiky   

  48 Mgr. Pavel Novák X  

49 Bc. Jakub Šárník X  



 

 

Fakulta sociálních studií   

50 Mgr. Daniel Jirků – předseda SK X  

51 Bc. Tomáš Vojtíšek X  

Fakulta sportovních studií   

52 Mgr. Adam Kyselica X  

  53 Mgr. Tomáš Sedláček X  

Farmaceutická fakulta   

54 PharmDr. Tomáš Bílik  X  

55 Jaroslava Jamrichová X  

  

  

 

  



 

 

Příloha č. 2 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3. 4. 2023 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity zvolil prof. MUDr. Martina Bareše, Ph.D., kandi-

dátem na funkci rektora Masarykovy univerzity pro funkční období od 1. září 2023 do 31. 

srpna 2027. 

 

 

 

 

  



 

 

Příloha č. 3 

PŘEKLAD USNESENÍ DO ANGLICKÉHO JAZYKA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 3. 4. 2023 

 

 

NOTE: The official language of the Academic Senate of Masaryk University is Czech.  

The following translation is for informational purposes only. 

 

 

Accepted Resolution of the 269th Meeting of Masaryk University Academic Senate  

held on April 3, 2023 

 

1. The Academic Senate of Masaryk University elected prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., as a 

candidate for the position of Rector of Masaryk University for the mandate period from 1 

September 2023 to 31 August 2027. 


